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KONTAKTY – POLICIE
OBVODNÍ ODDĚLENÍ POLICIE ČR

tel.: 974 467 200 nebo 158
MĚSTSKÁ POLICIE

tel.: 733 628 185 nebo 156

ÚŘEDNÍ HODINY
Městského obvodu Liberec 

– Vratislavice nad Nisou
pondělí a středa:

8:00 –11:00 a 12:00 –17:00
úterý, čtvrtek a pátek: 
na základě domluvy

KONTAKTY:
adresa:

Městský obvod Liberec
– Vratislavice nad Nisou

Tanvaldská 50
463 11 Liberec 30
tel.: 482 428 810

e-mail: vratislavice@vratislavice.cz
web: www.vratislavice.cz

Technické středisko Vratislavice n. N.
tel.: 485 161 077 nebo 775 080 702

VRATISLAVICE ONLINE

www.vratislavice.cz

Facebook

Instagram

Radio Vratislavice

MILÍ
VRATISLAVIČÁCI,
při příležitosti příchodu nového roku 2025 bych 
vám rád popřál pevné zdraví, štěstí, pohodu 
a mnoho úspěchů v soukromém i pracovním 
životě. Nový rok s sebou přinese nové výzvy a já 
věřím, že společně budeme i nadále tvořit z Vrati-
slavic ono dobré místo pro život.

Jedním z takových kroků je i dokončená rekon-
strukce fasády našeho kostela. Kostel Nejsvětější 
Trojice je od roku 1701 jednou z nejvýraznějších 
vratislavických dominant a od roku 2018 je v majetku městského obvodu. Letos jsme se 
rozhodli navázat na dřívější opravu střechy i úpravy v jeho okolí a nechali jsme kompletně 
opravit fasádu a nasvícení objektu. Jsem přesvědčen, že tato majestátní stavba ležící 
v samém středu obce si takovou pozornost zaslouží. Více o našem kostele se můžete 
dočíst v samostatné příloze tohoto čísla zpravodaje. 

Jsem hrdý na to, že několik zajímavých staveb vzniklo i za našeho působení na radni-
ci. Připomenout si je můžeme právě v těchto dnech u příležitosti dvacetiletého výročí 
soutěže Stavba roku Libereckého kraje. Ve Vratislavicích máme za poslední dobu hned 
několik držitelů tohoto titulu. V roce 2011 cenu získalo Kulturní centrum VRATISLAVICE 
101010, v roce 2019 Mateřská škola Nová Ruda a Park Nové Vratislavice. Poslední 
ocenění, v roce 2022, získala Knihovna a spolkové centrum IGI VRATISLAVICE. Do 
28. února můžete podpořit naše projekty a vybrat „STAVBU DVACETILETÍ“ na webu 
www.stavbaroku.lk. 

Před Vánocemi jsem měl možnost navštívit útulek pro zvířata Azyl Pes Krásný les, kde 
jsem za městský obvod předal finanční dar ve výši 100 tisíc korun. Tato částka poputuje 
na opravu zchátralé stodoly, kde by do budoucna mělo vzniknout několik kotců a kvalitní 
zázemí. Majitelka útulku paní Kateřina Vojáčková svoji práci bere jako poslání a svůj život 
zasvětila pomoci opuštěným a týraným zvířatům. Ti z vás, kteří by chtěli útulku také pomo-
ci a přispět na chod nebo plánované projekty, naleznou všechny informace na webové 
stránce www.azylpes.cz.

Váš starosta
Lukáš Pohanka

Kostel Nejsvětější Trojice prošel rekonstrukcí fasády
Foto: Radek Drbohlav 
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INFOCENTRUM VRATISLAVICE
pondělí a středa: 

7:30 - 11:00 
12:00 - 17:00

úterý, čtvrtek, pátek: 
7:30 - 11:00 

12:00 - 16:00
sobota a neděle: zavřeno

tel.: 482 321 811 nebo 773 584 374
www.vratislavice101010.cz/informacni-centrum

AREÁL VAPARK 
Otevřeno dle počasí v souladu s provozním řádem.

V zimním období je areál mimo provoz.

www.vapark.cz

KDY PRO VÁS MÁME OTEVŘENO

KNIHOVNA V IGI VRATISLAVICE

HŘBITOV

otevřeno od 3. 2. 2025

SOKOLOVNA

pondělí - neděle:
9:00 - 21:00

září – květen 
pondělí – pátek:
13:00 - 21:00

sobota a neděle:
9:00 - 21:00  

červen – srpen

tel.: 775 080 703
www.sportvratislavice.cz/sokolovna

SPORTOVNÍ AREÁL NA ROZCESTÍ

pondělí - neděle:
9:00 - 21:00  

září – květen 
pondělí – pátek:
13:00 - 21:00

sobota a neděle:
9:00 - 21:00  

červen – srpen

tel.: 777 710 255
www.sportvratislavice.cz/na-rozcesti

PARK NOVÉ VRATISLAVICE

každý den: 8:00 – 22:00 
březen – listopad 

každý den: 8:00 – 21:00 
červenec – srpen

tel.: 608 812 909
www.vratislavice.cz/parky/park-nove-vratislavice

Občanům Vratislavic jsou pravidelně k dispozici odborné po-
radny. Sociální poradenství pro ty, kteří se dostali do nepříznivé 
životní situace v oblasti rodiny, mezilidských vztahů, pracovního 
práva; lidi, kteří potřebují pomoc se sociálními dávkami, v oblasti 
bydlení, spotřebitelských problémů a zadluženosti. Pro lidi, kteří 
potřebují radu v oblasti práva, je k dispozici Právní poradna. Do 
Právní a Sociální poradny je nutné se předem objednat na níže 
uvedených kontaktech.

NABÍZÍME PORADNY ZDARMA

SOCIÁLNÍ PRÁVNÍ
20. ledna 22. ledna  

775 377 657
1. patro úřadu

482 428 810

Vedení obce

ZAJÍMÁ NÁS VÁŠ NÁZOR
KONTAKTUJTE NÁS:

E-MAIL 
vratislavice@vratislavice.cz

POŠTA
Městský obvod Liberec – Vratislavice n. N., 

Tanvaldská 50, 463 11, Liberec 30

FACEBOOK
Vratislavice nad Nisou

celoročně 8:00 – 20:00

POJĎTE S NÁMI PRACOVAT 
PRO VRATISLAVICE

jako

VŠEOBECNÁ SESTRA NEBO PRACOVNÍK 
V SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH – PŘÍMÁ PÉČE 

V DOMOVĚ SENIORŮ VRATISLAVICE
Podrobné informace o pozici 

a podmínkách výběrového řízení najdete na 
www.domovsenioruvratislavice.cz/kariera
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IGI VRATISLAVICE spojuje historii s moderní architekturou. Nachází se zde knihovna, 
kinosál, rodinné centrum nebo třeba prostory pro spolkovou činnost. Rekonstruovaná 
budova bývalé fary a moderní přístavba vytvářejí jedinečné místo s čítárnou v korunách 
stromů a multifunkčním využitím. IGI přináší obyvatelům prostor pro setkávání, vzdělávání 
i odpočinek a zároveň připomíná významnou historii Vratislavic.

IGI VRATISLAVICE 

ARCHITEKTURA, KTERÁ 
VRATISLAVICÍM DÁVÁ TVÁŘ
Soutěž Karla Hubáčka - Stavba roku Libereckého kraje slaví dvacet let a hledá tak STAVBU 
DVACETILETÍ. Vratislavice jsou hrdým domovem hned čtyř staveb, které svou kvalitou a nadčasovostí 
patří mezi ikonické projekty regionu. Připomeňte si s námi naše nejpovedenější architektonické počiny 
a podpořte svého favorita. Soutěž trvá do 28. února 2025.

Architekt / projektant: ateliér atakarchitekti s.r.o.

Hlasujte pro stavbu 
dvacetiletí

Stavba roku
Libereckého kraje

Stavba roku ČR

2 0 2 2
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Budova je zvláštní nejen svým vzhledem, ale i přístupem, který poskytuje dětem 
svobodu, vybízí je k objevování a dává jim možnost přizpůsobovat si prostředí, 
které nemusí být vnímáno jako definitivní.

MATEŘSKÁ ŠKOLA NOVÁ RUDA  
Architekt / projektant: Ing. arch. Petr Stolín, Ing. arch. Alena Mičeková

Stavba roku
Libereckého kraje

Česká cena 
za architekturu

Grand Prix Architektů

Stavba roku ČR

2 0 1 9
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Celý objekt multifunkčního kulturního zařízení je situován do prostoru po demolované samoobsluze za 
městským úřadem. Stal se středobodem místního kulturního života, který nabízí široké spektrum aktivit a pro-
gramů pro všechny generace. Divadelní, filmová i hudební představení, přednášky, plesy, taneční i sportovní 
kurzy a další společenské aktivity jsou zde denní záležitostí. V atriu se nachází také Galerie Desítky, která 
nabízí pohled na umělecká díla kdykoli jen půjdete kolem. 

KULTURNÍ CENTRUM VRATISLAVICE 101010
Architekt: Ing. arch. Petr Stolín, Ing. arch. Alena Mičeková / Projektant: UNIRELAX, s. r. o.

Stavba roku
Libereckého 

kraje

2 0 1 1

Městský park v místě původního ovocného sadu, který slouží jako místo odpočinku a setkávání pro obyvate-
le okolních bytových domů. Dominantou parku je přízemní dřevostavba s občerstvením, sociálním zázemím 
a herními prvky pro děti. 

PARK NOVÉ VRATISLAVICE
Architekt / projektant: Ing. arch. Irena Vybíralíková, Ing. Daniel Hrubý

Stavba roku
Libereckého kraje 

v kategorii 
veřejný prostor

2 0 1 9
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V roce 2025 pro vás chystáme celou řadu oblíbených a tradičních 
akcí, které byste si neměli nechat ujít. Změna termínů vyhrazena. 
Pro aktuální informace sledujte webové stránky a sociální sítě obce.

pátek 21. 2. 2025

neděle 27. 4. 2025

sobota 12. 4. 2025

středa 30. 4. 2025

KC VRATISLAVICE 101010

Koupaliště Sluníčko

okolí IGI VRATISLAVICE

Lesopark

REPREZENTAČNÍ PLES

VRATISLAVICKÝ BĚHOUN

VRATISLAVICKÉ VELIKONOCE

ČARODĚJNICKÝ POHÁDKOVÝ LES

sobota 16. 8. 2025 Zámecký park

VRATISLAVICKÉ SLAVNOSTI

neděle 21. 9. 2025 Sportovní areál Na Rozcestí

KAISER JOSEF

neděle 1. 6. 2025 sobota 19. 7. 2025Zámecký park Park Nové Vratislavice

DĚTSKÝ DEN LAZY DAY
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STAROSTA 
NAVŠTÍVIL 
PŘED VÁNOCI 
DĚTI Z MATEŘINEK

MŠ LÍSTEČEK

MŠ LÍSTEČEK

MŠ LÍSTEČEK MŠ SÍDLIŠTĚ



Vratislavický zpravodajOBEC

9

MŠ LÍSTEČEK

MŠ LÍSTEČEK

MŠ SÍDLIŠTĚMŠ SÍDLIŠTĚ

MŠ SÍDLIŠTĚ

MŠ SÍDLIŠTĚ

Návštěva starosty Lukáše Pohanky v MŠ Sídliště a MŠ 
Lísteček neodmyslitelně patří k vánočním tradicím. Dětem 
z vratislavických mateřinek i letos zpestřil čekání na Štědrý 
den malým překvapením. Zavítal do všech tříd a rozdal dětem 
i učitelkám malé dárečky. Čekání na Ježíška si tak děti mohly 
doma zkrátit mlsáním dobrot ze sněhulákových a sobích dóz 
a tvořením vánočních ozdob na stromeček. Děti za dárečky 
poděkovaly krásným vystoupením a všem přítomným předaly 
krásná přáníčka.

Lucie Zdenková
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Přesně tolik dětí měl tu čest přivítat starosta Lukáš 
Pohanka v naší obřadní síni. Slavnostní nádech celé akci 
dodaly nejen sněhové kulisy za okny, ale také vánoční 
výzdoba a svátečně laděný program dětí z MŠ Lísteček. 
Děkujeme všem rodinkám za návštěvu a už teď se těšíme 
na naše další občánky. 

Text: Lucie Zdenková
Foto: Jaroslav Appeltauer

OBEC

VE VRATISLAVICÍCH JE O 14 OBČÁNKŮ VÍCE
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OBEC

Prostor před zauhlovací věží u Intexu 
získal novou podobu odpovídající 
kulturnímu významu stavby. Kultivo-
vanější a bezpečnější prostor kolem 
vstupu do věže jsme zajistili poklád-
kou žulových kostek. S ohledem na 
intenzivní provoz vozidel v této oblas-
ti jsme také rozšířili část komunikace 
před mostem, kde byl prostor pro 
vyhýbání se vozidel velmi úzký.

Vedení obce

OPRAVILI JSME 
PROSTOR PŘED 
ZAUHLOVAČKOU

VRATISLAVICE POMÁHAJÍ 
TAM, KDE JE POTŘEBA
Šek na finanční podporu ve výši sto tisíc korun předal před 
Vánocemi starosta Lukáš Pohanka v útulku Azyl pes Krásný 
les. Příspěvek půjde na projekt přestavby chátrající stodoly, 
kde mají vzniknout nové kotce a zázemí. Útulek Azyl pes 
provozuje již více než patnáct let paní Kateřina Vojáčková, 
které jsme se zeptali na její život, zasvěcený pomoci 
opuštěným a týraným zvířatům, i na připravované novinky.

Jaká je maximální kapacita útulku?
Kapacita našeho útulku je zhruba čtyřicet psů a dvacet pět koček.
Kolik psů a koček si najde nový domov za rok?
Kolem 200 zvířat. Jak psů, tak koček. 
Jak se k vám pejsci nejčastěji dostávají?
Převážně jsou to pejskové z ulice, které někdo opustil. A pak jsou to 
zvířata z množíren. To je bohužel trend doby. Asi se na tom nechají 
lehce vydělat peníze.

Kdo vám pomáhá s provozem útulku?
S útulkem provozujeme chráněnou dílnu, kde zaměstnáváme lidi 
s handicapem, kteří nám v útulku pomáhají. Také vyrábíme produk-
ty, které následně prodáváme na trzích nebo e-shopu. Ať už jsou 
to háčkované věci nebo třeba šité pamlskovníky, čepice, zástěry, 
chňapky, nákupní tašky. Prodejem získáváme peníze na provoz útul-
ku a náš vysněný projekt.
O jaký projekt se jedná?
Chceme opravit chátrající stodolu, kde jsou kotce psů. Je potře-
ba stodolu kompletně zrekonstruovat. Máme už od roku 2017 
připravený krásný projekt, kde každý pejsek bude mít vlastní vnitřní 
kotec a zároveň výběh ven. Bude se tam v zimě topit. Teď topíme 
taky, ale hodně toho tepla bohužel uniká ven. Bude tam karanténa 
a ošetřovna. 
Co by měl každý zvážit, než si pořídí psa?
Není to živý tvor na chvilku. Je to třeba patnáct let, kdy ten pejsek 
je závislý na vás. Je třeba zvážit, zda máte na pejska dostatek času 
a opravdu ho chcete. Není výjimkou, že se dva lidé rozejdou 
a o pejska se nechce starat ani jeden. Výchova, láska, kvalitní krmení 
a veterinární péče, to je minimální základ. 

Lucie Zdenková



I letos k nám do školky zavítal Mikuláš i s andílkem a čertem, kteří 
přinesli dětem spoustu radosti a veselí. V sokolovně na nás nečekali 
jen tři, ale byl jich celý roj. Ve spolupráci se základní školou ve Vrati-
slavicích jsme prožili kouzelné dopoledne plné krásných, zábavných 
a trochu strašidelných momentů. Žáci deváté třídy pod vedením 
paní učitelky Slámové nás ohromili nejen propracovanými kostýmy, 
ale především detailně připraveným sportovním programem, který 
děti naprosto nadchl. S podporou laskavých čertíků a andílků naši 
malí odvážlivci překonávali překážkovou dráhu plnou dobrodružství 
- přelézali, podlézali, plazili se i šplhali. Nechybělo ani procvičování 
přesnosti při hodu na cíl a spousta zábavných pohybových her. 
Největším hitem se mezi dětmi stalo přeskakování čertího ocasu, 
které vyvolávalo salvy smíchu. A představte si - děti dokonce 
s nadšením skákaly do čertích pytlů! Když deváťáci rozložili své "pytle" 
(ve skutečnosti měkké žíněnky), děti do nich bez váhání a s jásotem 
naskákaly. Čertíci pak rozehřáli svá kopyta a s dětmi v pytlích se 
proháněli po celé tělocvičně s takovou lehkostí, jako by to byl jejich 
denní chléb. Celé dopoledne bylo prodchnuto vánoční magií, dětským 
smíchem a radostnou atmosférou. Tímto bychom chtěli srdečně 
poděkovat všem žákům deváté třídy a paní učitelce Slámové za jejich 
čas, energii a perfektně připravený program. Díky jejich nasazení si 
děti z "Poštovky" odnesly nezapomenutelný zážitek, který jim ještě 
dlouho vykouzlí úsměv na tváři.

Všem děkuje kolektiv MŠ LÍsteček Poštovní 

Dovolte, abych vám všem popřála za celou MŠ Lísteček do nového 
roku 2025, ať jenom těm krásným věcem a prožitkům otevře. Dobré 
dny, ať přinesou radost, špatné dny ponaučení, smutné dny sílu a ty 
nejlepší dny krásné vzpomínky!

Za všechny z MŠ Lísteček Dana Keltnerová, ředitelka školy

MIKULÁŠSKÉ ŘÁDĚNÍ 
V SOKOLOVNĚ Středa 4. prosince byla v MŠ Sídliště sváteční. Všichni ze školky se 

sešli u rozsvíceného stromku a za zpěvu vánočních koled zahájili ad-
ventní čas. Ochutnali jsme cukroví, které jsme s dětmi napekly, paní 
kuchařky přidaly výbornou vánočku a nechyběla sváteční pohádka. 
Už se těšíme se na Vánoce.

Dana Meinerová

ROZSVÍCENÍ STROMEČKU 
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VRATISLAVICE NAD NISOU ANEB 
MÍSTO, KDE ŽIJI A KAM CHODÍM DO 
ŠKOLY
V pondělí 25. 11. se žáci 2.A a 2.D rozhodli prozkoumat své město 
v rámci projektu s názvem „Vratislavice nad Nisou aneb místo, kde žiji 
a kam chodím do školy.“ Den začal „třídním kinem“, kde zhlédli video 
o historii města. Dozvěděli se o původu znaku, slavných osobnostech, 
významných budovách a přečetli si pověst o zvonu, kterou pak 
dramaticky ztvárnili v podobě „živého obrazu“. Vědomosti si ověřili 
v napínavé hře Riskuj. Mapové dovednosti si žáci procvičili při pátrací 
hře, během které se s mapou a „bingem“ vydali do ulic města na 
„detektivní výpravu“. I když projekt nebyl úplně herní, děti nadšeně 
bádaly a dokazovaly, že i učení může být dobrodružství.

 Mgr. Jitka Hübnerová, Mgr. Kateřina Kočvarová

KAPKA MEDU PRO VERUNKUKOUZLO VÁNOC V DRÁŽĎANECH: 
EXKURZE DEVÁTÝCH TŘÍD V pondělí 2. 12. jely vybrané děti ze čtvrtých a pátých tříd na muzikál 

Kapka medu pro Verunku do divadla Karlín v Praze. Muzikál o lásce, 
přátelství a dobrém chování k přírodě si všichni užili. Pro některé účast-
níky to bylo první setkání s hudebním představením. Velkým zážitkem 
bylo nejen samotné představení, ale také atmosféra v sále. Budeme se 
těšit na další hudební zážitek.

Mgr. Petra Brychová, Mgr. Anna Polednová

Advent jsme s devátými třídami zahájili exkurzí do Drážďan, kam 
jsme se společně vydali vlakem z Liberce. Z nádraží Neustadt jsme 
zamířili směrem ke Striezelmarkt na náměstí Altmarkt, odkud na nás 
dýchla kouzelná vánoční atmosféra. Prohlédli jsme si tamní vánoční 
trhy, které patří k nejstarším ve světě. Konají se již od roku 1434 
a letos nás čekal jejich 590. ročník. Na trzích jsme procvičovali 
německý jazyk, koupili jsme si horkou čokoládu nebo punč a plnými 
doušky nasávali předvánoční atmosféru. Na dosah jsme měli kostel 
Kreuzkirche a mnoho dalších památek, které jsme míjeli cestou, 
například také Katedrálu Nejsvětější Trojice, jež se tyčila za mostem 
přes řeku Labe. Celý den byl poměrně náročný, ale vrátili jsme se 
domů plní příjemných zážitků.

Mgr. Markéta Pacltová

Letošní mikulášské dopoledne strávili s MŠ Poštovní žáci 9.E. 
Opět jsme se sešli v sokolovně, kde deváťáci připravili sportovní 
program v maskách čertů a andělů. Nezapomněli jsme ani na 
Mikuláše, který děti provázel celým programem a kontroloval, 
zda jsou všechny disciplíny plněny správně a s radostí. Největší 
úspěch měla soutěž v házení na cíl a opičí dráha. Společně 
strávený čas jsme si všichni moc užili.

Mgr. Lada Slámová

SPOLUPRÁCE ŠKOLY A ŠKOLKY

Vratislavický zpravodajSPOLEČNOST 
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SPOLEČNOST Vratislavický zpravodaj

JUBILANTI
LISTOPAD 2024

PROSINEC 2024

70 let 
Karel Brenner

František Štípek
 93 let 

Vilemína Levá

70 let 
Ivana Červinková
Danuše Appeltová

Dušan Morman
Dana Moravcová

Olga Velecká
Hana Křížková

75 let 
Eva Podrazská

Vítězslav Halbich
Anna Hajná

TURISTICKÉ AKCE 
VRATISLAVICKÝCH SENIORŮ 

15. 1. 2025 
SRAZ 13:00

Lidové sady, Lidové sady - Kateřinky 
vedoucí pan Rejzek, náročnost 2

22. 1. 2025 
ODJEZD 13:10

MHD Fügnerova 16, Ostašov - Karlinky
vedoucí paní Hovorková, náročnost 2

29. 1. 2025 
ODJEZD 12:35

ČD Liberec, Jablonec nad Nisou
vedoucí pan Vitovský, náročnost 2

5. 2. 2025 
SRAZ 13:00

MO Vratislavice nad Nisou, Tajch
vedoucí paní Ondrová, náročnost 1

Uvedené časy a místa odjezdu jsou pouze informativní. V případě 
dotazů se obracejte na paní Milenu Vanišovou na tel.: 736 638 290.

Hana Weinzettelová

Užili jsme si vánoční svátky, nasadili dietu po svátečních dobrotách 
a otočili poslední list v kalendáři. To je jistě důvodem k zhodnocení 
naší společné činnosti v uplynulém roce a také k přípravě na rok 
budoucí. Doufejme, že také úspěšný, prožitý v pohodě, a hlavně ve 
zdraví. Předposlední akcí loňského roku byl autobusový zájezd do 
polské adventní Vratislavy. Ač jsme již toto nádherné město v minulosti 
navštívili, letos nás přivítalo zcela jinou, sváteční atmosférou. Prohlídku 
jsme začali na pobřeží řeky Odry, kde se na Tumském ostrově tyčí 
mimo jiné církevní stavby i katedrála svatého Jana Křtitelé. Našli jsme 
také „knedlíček“, který utekl svému majiteli před zkonzumováním 
a usadil se na brance před botanickou zahradou. Pokračovali jsme 
do centra města. Udělali jsme krátkou zastávku v městské tržnici, kde 
jsme obdivovali spoustu ovoce, zeleniny i masných výrobků. Za zvlášt-
ní pozornost stály i nádherné květinové vazby, které jsme obdivovali 
i na jiných místech. Dokráčeli jsme na „Rynek“, hlavní náměstí, které 
je obklopeno nádhernými historickými domy, mezi kterými vynikají dva 
malé domečky nazvané Jeníček a Mařenka. Uprostřed náměstí je nád-
herná stavba středověké radnice, která vévodí adventní tržnici s více 
jak dvěma sty stánků se vším možným, ale i nemožným. Vůni advent-
ních dobrot doplňovaly různé řemeslné výrobky typické pro Polsko. 

A JE TU NOVÝ ROK

Na malém sousedním náměstí jsme opět mohli obdivovat spous-
tu květinových vazeb v květinářský stáncích. Ochutnali jsme místní 
speciality, např. pirohy s různou náplní, typické klobásy a také místní 
obdobu svařeného vína. Celou dobu jsme byli pod dohledem trpaslíků 
– krasnale, jejichž sošky, je jich snad i tisíc, jsou umístěny na všech 
možných i nemožných místech. Jeden musí dávat pozor, aby se o ně 
„nepřerazil“. Zpáteční cesta svátečně osvětleným středem města jen 
umocnila hezký zážitek. Poslední akcí loňského roku byla naše členská 
schůze, tradičně konaná v restauraci U Potůčku v Harcově. Zhodnotili 
jsme uplynulý rok. Také jsme se domluvili na akcích, které bychom 
v novém roce rádi realizovali. Mimo běžné výlety bychom rádi vykonali 
autobusové zájezdy, a to do Česko saského Švýcarska z české 
i německé strany, do Krkonoš v Polsku s možným výstupem na Sněž-
ku (z polské strany je to přístupnější), na třídenní zájezd do Krušných 
hor, zejména Jáchymov, Boží Dar a další. Na závěr pak na českou 
Loaru, tedy zámky na řece Orlici ve východních Čechách. O všech 
jednotlivých akcích vás budeme včas informovat. Takže již máme jasno 
a nezbývá než se těšit na lepší počasí a spoustu nových společných 
zážitků!

Za spolek seniorů vám všem přeje úspěšný nový rok
Antonín Ročňák

Eliška Loužecká
Josef Straka

80 let 
Hana Weinzettelová

Jiří Dousek
Jarmila Trakalová

90 let 
Zdenek Oščatka

Zdeňka Bitnarová
 93 let 

Olga Kostelníková
Jarolaslav Mlejnek

94 let 
Alenka Fotrová
Helena Voňková

95 let 
Květoslava Müllerová

97 let 
Otakar Oraný
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liberec.rozhlas.cz | R–LBC |

ZPRÁVY Z REGIONU
ČESKÉ PÍSNIČKY  
ZAJÍMAVÍ HOSTÉ  
DOBRÉ RADY 
ATRAKTIVNÍ SOUTĚŽE

Liberec, Jablonec nad Nisou 102.3 FM  |  Frýdlant  97.4 FM 
Harrachov 107.9 FM  |  Semily 103.4 FM  
Jablonné v Podještědí 105.4 FM  |  Turnov 91.5 FM
Nový Bor 104.9 FM  |  Česká Lípa 94.3 FM

Plug-in hybridní sportovní vůz 
Porsche 918 Spyder
Přijďte se podívat na jedinečného závoďáka, který trhl rekord! 
Porsche 918 Spyder zapůsobil již na světové premiéře roku 2013
a hned poté si na slavném okruhu dojel pro mimořádný úspěch.

Tento model se stal prvním sériovým vozem, který dokázal zdolat 
legendární Severní smyčku okruhu Nürburgring za méně než 7 
minut. Na tomto náročném okruhu dosáhl času 6 minut a 57 sekund, 
čímž překonal předchozí rekord o 14 sekund.

Další zajímavé informace o tomto unikátu se dozvíte v Rodném domě 
Ferdinanda Porscheho, tak si to nenechte ujít.

Těšíme se na Vás!

Tanvaldská 38, 463 11 Liberec – Vratislavice nad Nisou
tel.: +420 326 832 028, e-mail: vratislavice@skoda-auto.cz
rodnydumporsche.cz rodnydumporsche
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IGI VRATISLAVICE VÁS ZVEVratislavický zpravodaj

Vstupné: 130 Kč / Nevhodný mládeži do 12 let

Vstupné: 70 Kč

Kompletní program a ceny vstupného na webu www.igivratislavice.cz.
Knihovna IGI VRATISLAVICE bude pro veřejnost 
otevřena od 3. února 2025.

Vstupné: 130 Kč děti, 150 Kč ostatní

PROGRAM

9/1/17:00  Kino: VANDRÁCI NA OSTROVĚ LIDOJEDŮ 

16/1/17:00  Kino: JEŽEK SONIC 3 

23/1/14:00   Kino pro seniory: VÝJIMEČNÝ STAV

Ivan Zimmel



Knihovna IGI VRATISLAVICE bude pro veřejnost 
otevřena od 3. února 2025.
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Vratislavický zpravodajKULTURNÍ CENTRUM VÁS ZVE

Ivan Zimmel

PŘEDNÁŠKA: ŽLUTÁ ŽÁBA PLUJE 
DO MONGOLSKA

Nejnovější výprava žlutého cirkusu. Pořádá: Dan Přibáň.

DIVADLO: ŠTĚSTÍ

Lucie Vondráčková a Hynek Čermák v komedii pro muže a ženu.

27. 1. od 19:30 hod.
Vstupné: 590 Kč

KONCERT: HONZA VANČURA 
A PLAVCI

Legendární hity Plavců a Rangers živě. Pořádá: Coolturně.

30. 1. od 19:30 hod.
Vstupné: 490 Kč

TALKSHOW: PŘÁTELSTVÍ NA SCÉNĚ

TALKSHOW: TVÁŘE PETRA RYCHLÉHO

Vyprávění Jaromíra Hanzlíka a Petra 
Štěpánka. Pořádá: Coolturně

Hudebně zábavná show herce, baviče a příležitostného zpěváka. 
Pořádá: Coolturně.

Foto: Divadlo Palace

Foto: Dan Přibáň

Foto: archiv Coolturně

13. 1. od 19:30 hod.
Vstupné: 490 Kč

18. 2. od 19:30 hod.
Vstupné: 390 Kč

15. 1. od 19:00 hod.
Vstupné:   350 Kč v předprodeji 

400 Kč na místě

DIVADLO: TAK JÁ LETÍM

Anna Polívková jako výstřední a upovídaná Susan vyráží na dovo-
lenou.

Foto: ADF

19. 2. od 19:30 hod.
Vstupné: 450 Kč
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Vratislavický zpravodaj SPORT

Třetí prosincovou neděli pořádala Akademie sportu Liberec velkole-
pou a tradiční SHOW v KC101010. Jako každý ročník byla i tato 
akce velice povedená. Představilo se cca 150 účinkujících děvčat 
od nejmenších Berušek po maminky seniorky. Děvčata, děvčátka 
i ženy předvedly okouzlující představení a přes 20 choreografií, ať 
už s vánoční tématikou, či ukázky soutěžních a vystupujících sestav. 
17.12. děvčata vykouzlila úsměvy seniorům ze Senecury, kdy část 
z nich ukázala rovněž několik choreografíí a mimo jiné si pro klienty 
domova holčičky připravily dárečky. Od ledna budeme pilně tréno-
vat, jelikož nás čeká celá sezóna soutěží a nominačních kol na MČR, 
a dokonce jedno kolo budeme pořádat v Liberci.  Přejeme všem 
mnoho pevného zdraví a štěstí v roce 2025 a děkujeme za přízeň. 

Michaela Žďárská, Akademie sportu Liberec

V sobotu 23. listopadu si Nicole Rolantová a Pavlína Drechslerová na 
Univerzitě technické v Ostravě převzaly diplomy za úspěšné absol-
vování tříletého studijního programu Univerzity dobrovolného hasiče. 
Tento studijní program byl vybaven odbornými znalostmi z oblasti PO 
(represe, prevence, ochrany obyvatelstva), základními znalostmi legis-
lativy týkající se PO, znalostmi vnitroorganizačních předpisů SH ČMS, 
základních znalostí ekonomiky SH ČMS, zásadami práce s mládeží 
v SH ČMS, znalostmi o historii dobrovolných hasičů. Dále funk-
cionářské dovednosti (fundraising, komunikace, psychologie, práce 
s veřejností, rétorika, vzdělávání dospělých, etiketa, práce s PC). 
Součástí byla i první pomoc. Nicole a Pavlína jsou tedy schopné organi- 
zovat, řídit, zabezpečovat úkoly, jednat s partnery a propagovat činnost 
dobrovolných hasičů. Také se u nás uskutečnil poslední závod sezóny 
O předvánočního kapra, který organizovalo OSH Liberec. Po velmi 
dlouhé době se nám podařilo vybojovat 1. místo za ženský tým, a tak 
lovení kapra ze studené kádě připadlo na nás. Tým byl posílen ženami 
z SDH Krásný Les, kterým patří velké poděkování za jejich pomoc! 
Dětem se rozjela zimní sezona tréninků a letos jsme jim připravili 
opravdu pestré vyžití. Navštíví lezecké stěny, bazén, trampolíny, laser 
game, připravujeme pro ně různé výcviky a jiné aktivity. Děkujeme všem 
našim podporovatelům za dotace, které pro děti získáváme, velmi si jich 
vážíme (MO Vratislavice, NSA Můj Klub, MM Liberec, OSH Liberec, 
Fläktgroup). Přejeme všem úspěšný rok 2025 plný krásných zážitků 
a setkání!

Za kolektiv MH Nicole Rolantová

V sobotu 30. 11. se v Rochlicích uskutečnil gymnastický dvojboj. 
Ze 37 účastnic kategorie A bylo 13 z vratislavického oddílu. Závod-
nice předvedly sestavy na gymnastickém koberci a na kladině nebo 
lavičce. Všechny vratislavické gymnastky zacvičily s velkým nasa-
zením. Ve svých ročníkových kategoriích získaly zlato E. Habadová, 
B. Vimrová, N. Janečková, stříbro K. Světničková, K. Nolová a bron-
zovou medaili si vybojovaly M. Vašáková, Z. Sůrová, L. Watts. Na 
4. místě se umístily J. Habadová a S. Bacovská, na 6. místě skončila 
R. Nevařilová, na 8. místě A. Habadová a na 9. místě M. Mohrová. 
Ve skupině B soutěžilo 42 gymnastek. Za nás vystoupilo 5 děvčat 
a získaly: zlato B. Landovská, stříbro L. Hotařová, bronz M. Bláhová, 
4. místo A. Štěpková a 5. místo E.  Poláková. Všem moc děkujeme 
za velikou snahu, gratulujeme k pěkným výkonům a přejeme mnoho 
dalších úspěchů. Děkujeme i rodičům, kteří přišli své děti podpořit. 

Lída Servinská, Zorka Kašparová, Kristýna Vašáková

VÁNOČNÍ SHOW ASL 2024

KONEC ROKU U DOBROVOLNÝCH 
HASIČŮ

ÚSPĚCHY GYMNASTEK TJ JISKRA 
VRATISLAVICE

VRATISLAVICKÝ ZPRAVODAJ
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3. ledna 2022 po třech měsících testování a třech týdnech 
zkušebního provozu spustilo internetové RADIO VRATI-
SLAVICE ostré vysílání a dodnes zůstává jediným obecním 
rádiem s lineárním (proudovým) vysíláním u nás.

Největší změnou oproti začátkům vysílání byl přechod na 
profesionální plánovací a odbavovací systémy gSelector 
a RadioMaster, který umožňuje přesně naprogramovat, 
kdy „poběží“ počasí, kdy zprávy nebo kulturní tipy. A také 
aktuálně do vysílání zařazovat mimořádné informace. Nej- 
později do jedné hodiny se tak z vysílání můžete dozvědět 
o havárii vody, přerušení dodávky elektrického proudu, 
komplikacích způsobených počasím nebo zrušených 
kulturních akcích.

Postupně se povedlo rozšířit také možnosti poslechu, 
kromě domovské aplikace Radia.cz se postupně RADIO 
VRATISLAVICE dostalo nabídky stanic na MyTunerRadio, 
OnlineRadioBox a destítek dalších, kam si ho přidávají 
sami provozovatelé. Radio Vratislavice můžete naladit 

ve své oblíbené internetové nebo 
mobilní aplikaci nebo na webu 
www.vratislavice.cz 

Více možnosti k poslechu přineslo i více posluchačů, 
naše rádio jich tak má stovky nejen doma ve Vratislavicích 
a blízkém okolí, ale i zbytku republiky, na Slovensku, 
v Německu, Anglii nebo ve Švédsku.

A dál? Dál Vám bude RADIO VRATISLAVICE každodenním 
příjemným společníkem bez reklam, se skvělou muzikou 
a informacemi z Vratislavic a blízkého okolí. Dál se můžete 
těšit každý den na nové hity ve vysílání: od pondělí do 
pátku ty, na které už ostatní rádia většinou zapomněla 
a o víkendu aktuální novinky vybírané podle žebříčku 
RADIO TOP 100. Mimochodem, v playlistu má RADIO VRA-
TISLAVICE už přes 4 000 hitů. Na slyšenou.

David Jelínek

3 ROKY
RÁDIO VRATISLAVICE 
PRO VÁS VYSÍLÁ UŽ





Kostel 
v novém 

kabátě



Kostel Nejsvětější Trojice 
prošel rekonstrukcí fasády

Vratislavický kostel Nejsvětější Trojice byl postaven v roce 1701. Jeho velkolepý a okázalý 

barokní vzhled měl vzbudit obdiv všech kolemjdoucích. Obdiv se ale časem změnil 

v lítost, kostel totiž strádal. Proto jsme v roce 2010 provedli generální opravu střechy, 

roku 2023 obnovili odcizený křížek na prostranství kostela a v roce 2024 jsme kostel 

kompletně oblékli do nového kabátu. Šlo o plnohodnotnou rekonstrukci toho starého 

děravého pláště, žádné provizorní záplaty. Byla to poctivá krejčovská práce.

Opravit takový kabát nakonec trvalo celých devět měsíců. Chápejte, spoustu knoflíků, 

kapes a záhybů. Spoustu zvědavých očí a přísných kritiků z řad znalců historie těch 

kabátů. Nesmělo to mít žádné zuby ani díry. A taky že už nemá. Po tom všem šití je fasá-

da bez jediné dírky, zubu, prostě vyladěná do detailu.

A jak víte, nelze pečovat jen o povrchní vzhled, je třeba myslet i na to, co se děje uvnitř. 

A proto jsme se tomu kostelnímu nitru věnovali taky. Malý domeček plný koleček. Běží, 

běží, nepoleží, nemá vůz ani sáně, přece nikdy neustane…Už tušíte, o co se jedná?



Okénko do historie

Kostel Nejsvětější Trojice 
ve Vratislavicích nad Nisou

Farní kostel Nejsvětější Trojice je nejstarší památkou 

Vratislavic. Podle badatelů Ressela a Kühna měl okolo 

roku 1560 nový kostel vzniknout na současném místě na 

pravém břehu Nisy. Šlo patrně o kostel dřevěný, i když 

existují spekulace, podle nichž mohl být již jeho součástí 

zděný presbytář současného kostela. Po útrapách třiceti-

leté války byl roku 1655 kompletně obnoven; ovšem stav-

ba pár let na to vyhořela. Stavba současného kostela 

navrženého pražským Italem Markusem Antoniem Cani-

valle započala roku 1700 za vlády Gallasů; zděný barokní 

objekt s věží zakončenou cibulovitou střechou s lucernou 

byl dokončen rok poté. Velká rekonstrukce a přestavba 

celého kostela byla zahájena roku 1901, jejím důvodem 

byla mimo snahu o důstojné oslavení dvoustého výročí 

postavení chrámu prý hlavně návštěva císaře Františka 

Josefa I. ve Vratislavicích v roce 1891, kdy se císařpán 

údajně podivoval, že takto bohatá obec nemá důstojný 

svatostánek.

V časech socialismu stavba chátrala, a dokonce se 

uvažovalo o její demolici. Díky úsilí zdejších věřících a pod-

poře bývalých vratislavických obyvatel žijících v Německu 

se podařilo mezi léty 1975 až 1984 provést rozsáhlou re-

konstrukci především v interiéru kostela. Kompletní oprava 

střechy proběhla v roce 2010 a na ni pak navázala dosud 

nejrozsáhlejší oprava fasády dokončená roku 2024.

Náladu interiéru určuje vedle vitrážových oken z 19. sto-

letí především původní barokní a rokokové vybavení. 

V čele kostela stojí hlavní oltář se sochami andělů a dvou 

zemských patronů – svatého Václava a svatého Jana 

Nepomuckého. Jednou z nejzajímavějších částí vybavení 

kostela je prastará cínová křtitelnice z roku 1563 věnovaná 

panským hejtmanem Joachimem Ullrichem z Rosenfeldu 

do předchůdce zdejšího chrámu. Je úžasné si uvědomit, 

že vodou z ní bylo pokřtěno více než dvacet generací 

vratislavických obyvatel.



Moderní 
elektronický 
hodinový stroj

Původní hodinový stroj s ručním natahováním z roku 

1901 jsme nahradili moderním elektronickým strojem. 

Nová technologie je absolutně přesná, řízená satelitním 

signálem GPS. Umožňuje samočinný přechod letních 

a zimních časů, pracuje bez odchylek, které jsou při ručním 

natahování, vlivem počasí, vlhkosti a dalších faktorů běžné. 

Podružný elektronický strojek je napojen přímo na stá-

vající rozvod točivého momentu a nově zajišťuje otáčení 

ručičkami, místo původního mechanického stroje. Ten na-

dále zůstane součástí věže, nikoliv však v roli každoden-

ního pracanta. Po desetiletích věrné služby si zcela jistě 

přivykne nové roli důstojného strážce věže, který se čas od 

času nechá obdivovat při slavnostních příležitostech typu 

Noci kostelů.

Prodloužení životnosti se v rámci rekonstrukce fasády 

dočkaly i čtyři kruhové ciferníky včetně rámů a rafijí. 

Skleněné ciferníky o průměru 130 cm byly opískovány 

a opatřeny ochranným nátěrem před tím, než na ně byly 

černou barvou namalovány nové římské číslice. Nátěrem 

jsme opatřili i zmíněné rafije, hodinové ručičky.



Stanislav Servinský: 
někdo chodí pravidelně se psem, já jsem 
každý den chodil natahovat hodiny
Před více než čtvrtstoletím se Stanislav Servinský poprvé dostal 
k věžním hodinám na kostele ve Vratislavicích a od té doby se 
staly jeho srdeční záležitostí. Dříve je musel den co den nataho-
vat, aby kolemjdoucí věděli, kolik je hodin. Dnes mu však moder- 
ní technologie tuto práci usnadnila a po více jak dvaceti pěti 
letech nemusí denně vybíhat schody kostelní věže.

Jak jste se k této činnosti dostal?

Staral jsem se o věžní hodiny mého 

kamaráda v Praze a potřeboval jsem 

vidět nějaké podobné. V budově fary 

pracovala kamarádka mé manželky, 

která mi to domluvila s jáhnem. Šli jsme 

se spolu na ně podívat. Ptal jsem se ho, 

proč ty hodiny nejdou. Spousta lidí se 

je snažila opravit doma v dílně, ale on 

nikdy nechtěl, aby si celý stroj někdo 

odnesl z kostela, ač třeba s dobrým 

úmyslem. Na místě se stroj zprovoznit 

nikomu nepovedlo. Asi od roku 1950 

hodiny nefungovaly.

Až vám se je podařilo rozchodit.

Jáhen mi předal klíče, abych je mohl 

ve volném čase zkoušet opravit. Našel 

jsem chybu a řešení. Taky jsem je 

vyčistil a od té doby jsem je každý den 

chodil natahovat. Ty hodiny se musely 

natahovat denně. Jáhen tomu nevěřil, 

tvrdil, že do týdne přestanou fungovat. 

Když to trvalo půl roku, přišel za mnou 

s tím, že je zvláštní, že hodiny pořád 

běží. Sám to natahovat nechtěl. Někdo 

chodí pravidelně se psem, já jsem 

každý den chodil natahovat hodiny, 

i o víkendech a svátcích.

A když jste odjel na dovolenou, kdo 

to dělal za vás?

Nebyl jsem v tom nakonec sám, ale 

zapojila se celá rodina. Natahovat hodi- 

ny se naučily obě dcery a manželka. 

Když třeba přijela nějaká návštěva a já 

nemohl, holky se sebraly a šly hodiny 

natáhnout. Lidé si podle toho mohli 

odvodit, že když třeba týden hodiny 

nefungovaly, tak jsme všichni pryč.

Co se stalo, když jste den vynechal?

Nic zásadního, hodiny den stály. 

Bylo však nutné seřizovat stroj. Vůle  

v přenosu kroutícího momentu a nevy-

váženost ručiček způsobovala to, že 

dopoledne to šlo třeba o pět minut 

dopředu a odpoledne zase pět minut 

zpátky. Nejpřesnější to bylo právě okolo 

páté hodiny odpoledne. Střídalo se to. 

Vliv na přesnost chodu hodin mělo více 

proměnných, ať už samotná konstrukce 

hodin, vlhkost, teplota vzduchu a hlavně

vůle ve spojkách. Ty spojky jsou tam 

teď napevno a hodiny jsou přesnější. 

Provedené úpravy na stroji jsou vratné. 

Kdyby padlo rozhodnutí zrušit auto-

matické natahování, lze natahovat 

hodiny zase ručně. Historická hodnota 

je zachována.

Ptali se lidé, proč ty hodiny najednou 
nefungují nebo proč nejdou přesně?
Pořád. To mě lidé hnali. (smích) Spíše 

ze srandy. Ti, co to věděli, říkali: „Co 

s tím děláš, jde ti to o pět minut poza-

du.“ U Bláhy mi říkali „kostelník“. Kolem 

páté hodiny, když jsem přijel z práce, 

zašel jsem například do obchodu a pak 

natáhnout hodiny.

Kolik let jste chodil ty hodiny natahovat?
Začal jsem někdy před rokem 2000. Asi 

v devadesátém osmém. Tehdy jsem stu-

doval školu v Praze a staral se o hodiny 

v jednom areálu. Takže asi přes dvacet 

pět let.

O ty hodiny v Praze jste se staral také 
tolik let?
Dokud jsem tam jezdil do školy, tak jsem 

to dělal rád. Pak už se mi tam moc jezdit 

nechtělo. Přenechal jsem to kamarádovi, 

Petrovi Skálovi, který dělá orlojníka na 

Staroměstském náměstí.

Jak staré jsou ty hodiny ve Vratislavi- 
cích?
O ledasčem v kostele je zmínka, ale 

o hodinách není. O takhle velké věci, 

která je protnutá celou věží, nikdo nic 

nevěděl. Žádné zmínky o hodinách 

nebyly k nalezení. Až Petr Skála záhadu 

rozluštil. Volal mi, že by potřeboval fotky 

dvou svatých z našeho kostela. Že mají 

nějaké podobnosti s jejich figurkami. Tak 

jsem mu po dohodě s farou fotky poslal 

a při té příležitosti jsem se ho na náš 

hodinový stroj zeptal. A on to zjistil. Jsou 

od firmy J. F. Weule z Německa z roku 

1901. Mají historickou cenu, takové už jen 

tak někde nenajdete.

Nemrzí vás, že už denně nevybíháte 
schody kostela?
Chybí mi ten pohyb. To bylo 3 500 

kroků denně, na které jsem byl zvyklý. 

Teď hledám nějakou náhradu. Potřebuji 

tam ještě řadu věcí dodělat, respektive 

vyšperkovat je. Ale jsem za tu novou 

technologii moc rád.



Když kostel ožije hudbou
Dnes se podíváme zpátky do minulosti na to, jak se posledních deset let zpívalo 

v kostele. V roce 2015 odstartovala oblíbenou tradici koncertů v našem kostele Bára 

Basiková. Letos zazpívala zatím nejmladší interpretka Tereza Mašková. A kdo to bude 

tenhle rok, si ještě chvíli necháme pro sebe. 

 2015 I Bára Basiková

 2017 I Petra Janů

 2022 I Věra Martinová

 2020 I Dasha  2021 I Janek Ledecký

 2018 I Lenka Filipová

 2023 I Jan Smigmator

 2019 I Anna K.

 2024 I Tereza Mašková

 2016 I Pavel Šporcl



Nasvícení historické budovy vratislavického kostela vám umožní ocenit krásu architektury 

i za tmy. Umělé světlo zvýrazňuje tvary i texturu a přitahuje pozornost k detailům, kterých si 

za denního světla tak snadno nevšimnete. Výběr vhodného typu svítidel jsme konzultovali

s architekty a památkáři. Vedle estetické stránky, která je základním předpokladem 

osvětlení každého památkového objektu, jsme požadovali, aby nové osvětlení bylo funkční, 

a navíc energeticky nenáročné. Tradiční plošné osvětlení výkonnými zemními reflektory, 

které všichni známe ze spousty památek, jsme ve spolupráci s osvětlovacími techniky nah-

radili umístěním menších svítidel přímo na fasádu budovy. Z hlediska funkčnosti využíváme 

RGB svítidla, která dávají možnost nasvítit památku třeba v barvách státní vlajky při příleži-

tosti státního svátku.



Foto: Radek Drbohlav, archiv:  Ondřej Marčák
Texty: Lucie Zdenková, Marek Řeháček
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